

ប្រធានបទ៖ ការបើកចក្រចំពោះកម្រិតមធ្យម រៀបវិធានការប្រឆាំងការរាតត្បាត ដូចជាការមិនពាក់ម៉ាស់ចាប់ពីថ្ងៃទី 1 ខែធ្នូ

មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការនៃជំងឺរាតត្បាតកណ្តាលបានប្រកាសនៅថ្ងៃ(28) នេះ ពិចារណាពីការថយចុះនៃជំងឺរាតត្បាតក្នុងស្រុក អត្រានៃជំងឺឆ្លងផ្លូវដង្ហើមមានស្ថេរភាព ដើម្បីយកទៅក្នុងគណនីបង្ការជំងឺរាតត្បាត សម្រាប់ប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ច និងសង្គម ដើម្បីរក្សាសមត្ថភាពបង្ការជំងឺរាតត្បាតក្នុងស្រុក និងគ្រប់គ្រងហានិភ័យប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព បន្ទាប់ពីការវាយតម្លៃយ៉ាងទូលំ ទូលាយអំពីស្ថានភាពជំងឺរាតត្បាត វិធានការប្រឆាំងការរាតត្បាតដូចជាការពាក់ម៉ាស់នឹងត្រូវបើកចក្រទទួលយកកម្រិតមធ្យមវិញ ចាប់ពីថ្ងៃទី 1 ខែធ្នូ។ បទប្បញ្ញត្តិពាក់ព័ន្ធ មានដូចខាងក្រោមនេះ ៖

1. ទីកន្លែងសាធារណៈខាងក្រៅ និង ទីកន្លែងបន្ទប់ខាងក្នុង នឹងធ្វើការលុបចោលនូវតម្រូវការពាក់ម៉ាស់ជាប្រចាំថ្ងៃហើយ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ បទប្បញ្ញត្តិការពាក់ម៉ាស់សម្រាប់ព្រឹត្តិការណ៍ក្រៅទ្រង់ទ្រាយធំនៅចុងឆ្នាំ/ថ្ងៃចូលឆ្នាំសកល នឹងត្រូវបានបង្កើតឡើងដាច់ដោយឡែក អាស្រ័យលើការផ្លាស់ប្តូរថ្មីៗនៃស្ថានភាពជំងឺរាតត្បាត។
2. ទីកន្លែងសាធារណៈខាងក្រៅនិងខាងក្នុង កន្លែងខាងក្នុងបន្ទប់ (រួមទាំងកន្លែងខាងក្នុងនៃបន្ទប់ថតភ្លឺ ងនិង កប៉ាល់ ហើយ និង យន្តហោះ ។ល។ ចំពោះចន្លោះខាងក្នុងនៃការដឹកជញ្ជូនផ្សេងទៀត) ម៉ាស់ការពារគួរតែត្រូវបានពាក់ជាប់គ្រប់ពេលវេលា ប៉ុន្តែលើកលែងតែអ្នកដែលជួបករណីតម្រូវឱ្យលើកលែងគឺត្រូវបានលើកលែងពីការពាក់ម៉ាស់នេះបាន។
3. អ្នកដែលជួបករណីលើកលែងដូចខាងក្រោម ម៉ាកមិនតម្រូវឱ្យពាក់ក្នុងផ្ទះឬក្នុងបន្ទប់ទេ ប៉ុន្តែអ្នកគួរយកឬរៀបចំដាក់ម៉ាស់មកភ្ជាប់ជាមួយអ្នក។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ប្រសិនបើអ្នកមានធាតុសញ្ញាដែលពាក់ព័ន្ធ ឬមិនអាចរក្សាគម្លាតសង្គមជាមួយវត្ថុផ្សេងៗដែលមិនអាចបញ្ជាក់បាន អ្នកគួរតែពាក់ម៉ាស់៖
 - (1) ចូលរួមលេងកីឡា ច្រៀង និងថតរូបបុគ្គល/ថតរូបជុំគ្នា។
 - (2) បើកឡានដោយខ្លួនឯង ហើយក្នុងឡានមានសមាជិកគ្រួសារមកជាមួយគ្នា ឬពេលអត់មានអ្នកមកជាមួយ។
 - (3) ការផ្សាយបន្តផ្ទាល់ និងការថតវីដេអូ គណៈកម្មការណ៍ អ្នករបាយការណ៍ សុន្ទរកថា និងគ្រូបកស្រាយលើវីដេអូការណ៍ ឬធ្វើបទបង្ហាញជាផ្លូវការ និងការងារសន្តិសុខ ហើយនិងសកម្មភាពផ្សេងនឹងថតខ្លីបរិវេណនៅពេលបើកឆាកកម្មពិធី។
 - (4) ទីកន្លែងត្រាំទឹកក្តៅ / ទឹកត្រជាក់ និងបន្ទប់ស្អឹង កន្លែងស្លៀក សូណា នៃសកម្មភាពទឹក និងឱកាសផ្សេងទៀតដែលម៉ាស់ពាក់នៅទីតំបន់សើម។

4.ប្រសិនបើអ្នកមានតម្រូវការទៅទិញអីហ្វូហ្វនៅពេលចេញទៅក្រៅ ត្រូវបានគេលើកលែងពីការពាក់ម៉ាស។

5.នៅកន្លែងខាងក្នុងបន្ទប់ ឬសកម្មភាពដែលកំណត់ដោយមជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការ ឬអាជ្ញាធរសមត្ថកិច្ច ប្រសិនបើអនុវត្តតាមវិធានការបង្ការជំងឺរាតត្បាតដែលពាក់ព័ន្ធ ត្រូវដោះម៉ាសចេញមួយរយៈសិន។

6.កន្លែងរមណីយ៍ដ្ឋាន៖ ការលុបចោលការផ្តល់ជូនដែលមិនឱ្យមានជុលកែវស្រានិងផឹកញ៉ាំនៅតែតុមួយកន្លែង។

ការរំលឹកមជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការ សារជាតិចញ្ជឹមក្នុងរាងកាយមានភាព ជំងឺរ៉ាំរ៉ៃ ឬគ្រុនក្តៅ មនុស្សដែលមានរោគសញ្ញាផ្លូវដង្ហើម នៅតំបន់ដែលមានមនុស្សច្រើន ម៉ាស់ពាក់ការពារនៅតែត្រូវបានណែនាំ មនុស្សគ្រប់រូបមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការទប់ស្កាត់ការរាតត្បាត ប្រជាជនត្រូវបានស្នើឱ្យអនុវត្តវិធានការបង្ការការរាតត្បាតដោយខ្លួនឯង ត្រូវរក្សាទម្លាប់អនាម័យផ្ទាល់ខ្លួនឱ្យបានល្អ ការពារខ្លួនអ្នក និងការពារអ្នកដទៃ រួមគ្នាថែរក្សាសុវត្ថិភាពសហគមន៍ក្នុងស្រុក។ ហើយសូមអំពាវនាវដល់ប្រជាពលរដ្ឋ ដែលមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងការពារជំងឺ COVID-19 ឱ្យបានពេញលេញ។ បញ្ចប់ការចាក់វ៉ាក់សាំង COVID-19 ឱ្យបានឆាប់តាមដែលអាចធ្វើទៅបាន ដើម្បីការពារសុខភាពខ្លួនអ្នក និងសាច់ញាតិ និងមិត្តភក្តិរបស់អ្នក។

ចាប់ពីម៉ោង 00:00 ថ្ងៃទី 10 ខែធ្នូ

បានកំណត់ចំនួនមនុស្សចូលក្នុងប្រទេសត្រូវលុបចោល

មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការនៃជំងឺរីករាតត្បាតកណ្តាលបានប្រកាសនៅថ្ងៃ(28) នេះ ដោយពិចារណាថាស្ថានភាពជំងឺរាតត្បាតក្នុងស្រុក កក់ពុំងថយចុះ និងមានស្ថិរភាព និងអាចគ្រប់គ្រងបាន បន្ទាប់ពីការរមួរបន្តពិនិត្យស្ថានភាពជំងឺរាតត្បាតក្នុងស្រុក និងអន្តរជាតិ ហើយបន្ទាប់ពីទទួលបានការស្តុកទុកនៃការបង្ការជំងឺរាតត្បាតក្នុងស្រុក និងសមត្ថភាពវេជ្ជសាស្ត្រ ចាប់ផ្តើមពីម៉ោង 00:00 ថ្ងៃ ទី 10 ខែធ្នូ ឆ្នាំ(2022) (ម៉ោងជើងយន្យហោះមកដល់តៃវ៉ាន់) ចំពោះកំណត់លើចំនួនមនុស្សចូលមកតៃវ៉ាន់នឹងត្រូវលុប ចោល។

មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការបានចង្អុលបង្ហាញថា ចំពោះមនុស្សចូលក្នុងស្រុកជាប្រចាំសប្តាហ៍នៅតែបន្តកើនឡើង ក្នុងរយៈពេល 7 ថ្ងៃ មុន (11/21-27) មានករណីនាំចូលថ្មីចំនួន 281 ករណី បានថយចុះ 12.2% ធៀបនឹងរយៈពេល 7 ថ្ងៃមុន។ រួចហើយចំនួនករណីថ្មីក្នុងប្រទេសបានបន្តការធ្លាក់ចុះ លើសពីនេះ បើគិតដល់ចុងឆ្នាំ និងចុងឆ្នាំ បុណ្យណូអែលនៅក្រៅប្រទេស និងជិតចូលឆ្នាំចិន រំពឹងថានឹងមានតម្រូវការចូល និងចេញកាន់តែច្រើននៅពេលចន្លោះនោះ ដូច្នេះហើយទើបកំណត់ចំនួន ការចូលរួមនឹងត្រូវលើកឡើង ដើម្បីឱ្យប្រជាជនចិនអាចរៀបចំដំណើរត្រឡប់ទៅស្រុកកំណើតរបស់ពួកគេជាមុនសិន។

មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការបានប្រកាសដល់សាធារណជនទូទៅ សុំជំនួយ និងការគាំទ្រ ពីអ្នកដំណើរដែលចូលមកក្នុងប្រទេសត្រូវតែ សហការដើម្បីទទួលបានតេស្តកូរ៉ីដេរហ៍សប្រើនៅផ្ទះចំនួន 4 ដួសនៅកំពង់ផែអន្តរជាតិ និងឆ្លងកាត់ការធ្វើតេស្តក្នុងអំឡុងពេល ឆ្លងរាតត្បាតដោយខ្លួនឯង 7 ថ្ងៃ អ្នកដំណើរដែលមានរោគសញ្ញាសង្ស័យមុន 14 ថ្ងៃ នៅពេលចូលក្នុងស្រុក សូមផ្តល់មតិ ទិសដើម្បីជូនដំណឹងដល់បុគ្គលិកអាកាសយានដ្ឋាន/កំពង់ផែនៃបុគ្គលិកតេស្តកូរ៉ីដេរហ៍នៅដាច់ពីគេ នៅពេលអ្នកចូលប្រទេស។ យោងតាមការវាយតម្លៃរបស់បុគ្គលិកដាក់ឱ្យនៅដាច់ពីគេ សហការជាមួយការប្រមូលទឹកមាត់តេស្តរហ័សនៅកំពង់ផែអន្តរជាតិ ហើយផ្តល់អាទិភាពក្នុងការត្រឡប់ទៅលំនៅដ្ឋានរបស់អ្នកវិញដោយការប្រឆាំង និងឱ្យជិះយានជំនិះវិលត្រឡប់ទៅវិញមុនសិន។

មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការបានសង្កត់យ៉ាងធ្ងន់ៗថា ជាមួយនឹងការបើកព្រំដែន និងការកើនឡើងនៃចំនួនមនុស្សចូលប្រទេស មជ្ឈមណ្ឌល បញ្ជាការនឹងបន្តការតាមដានយ៉ាងដិតដល់នូវការរកឃើញនៃប្រភេទសត្វដែលឆ្លងក្នុងស្រុក និងនិន្នាការនៃការរីករាលដាលជាបន្តបន្ទាប់ ការកែសម្រួលជាបណ្តើរៗទៅនឹងយុទ្ធសាស្ត្រពាក់ព័ន្ធ និងមធ្យោបាយគាំទ្រការប្រឆាំងការរីករាលដាល សាធារណជន ត្រូវបានស្នើសុំឱ្យអនុវត្តតាម ហើយជាស្តង់ដារប្រឆាំងការរីករាតត្បាតដែលពាក់ព័ន្ធ រួមគ្នារក្សាសុវត្ថិភាពសហគមន៍ក្នុងស្រុក និង ឆ្ពោះទៅរកជីវិតរស់នៅបែបធម្មតាសមញ្ញវិញ។